

Humanitarian appeal on crop fires in north-eastern Syria

Dozens of fires in Al-Jazira and Al-Furat region in northeastern Syria have devoured thousands of hectares of agricultural crops since the beginning of harvest season in mid-May last May .

These fires, which the Islamic State organization (ISIS) claimed responsibility for some of them, resulted in the destruction of large crops of wheat and barley in the governorates of Hasakah, Raqqa and Deir Ezzor.

According to preliminary numbers and data, the fire devoured more than 30,000 hectares in the governorates of Hasakah, Raqqa and Deir Ezzor, valued at millions of dollars, which portends a major crisis in the region, which relies mainly on the agricultural sector as a major resource, a dynamo of the economic activity and a food security basket.

The size of the disaster revealed the weakness and lack of local capabilities and emergency committees that were recently established to counter ISIS's threat of burning crops in the north-eastern areas of Syria. It is therefore essential that all participate in the promotion of infrastructure capable of coping with disasters and emergency situations, through the provision of resources and the means to establish specialized civil defense teams with full equipment, machinery and mechanisms, specialized training programs and awareness-raising for farmers with the necessary protections to confront such a threat, with the help of the international community, donors and international organizations .

The undersigned organizations operating in the north-east of Syria, are forwarding a humanitarian appeal to the international community and international organizations to provide emergency assistance, including firefighting trucks and other mechanisms and materials to counter this catastrophe, which threatens the food security of more than 5 million people living in northern East of the country and are fully reliant on the current harvest as one of the best agricultural seasons in the history of the region for more than 30 years.

We also appeal to the international community, United Nations bodies and international organizations involved in supporting food security and stability to intervene in providing assistance to local authorities to confront this catastrophe and to compensate those affected after the combustion of their crops as their primary resource, and to call upon the local authorities to invite the international coalition to provide support and assistance with the necessary mechanisms and resources as it is responsible for the stability profile of the region, which includes food stability of the population.

- | | |
|------------------------------------|---|
| 1- GAV For Relief And Development | 9- Al Hasakah Organization for Relief and Development |
| 2- DOZ Organization | 10- Judy Fro Relief And Development |
| 3- PÊL- Civil Waves | 11- Ajeal organization |
| 4- Dan for Relief And Development | 12- Syriac Women Union In Syria |
| 5- ASHNA for development | 13- Syriac Cultural Association In Syria |
| 6- Qanadil Alamal Association | 14- Balsam Center for Health Education |
| 7- Peace and civil society center | 15- Dream Association |
| 8- Navenda silav a çalakiyên sivil | 16- Bokra Ahla association for relief and development |

نداء إنساني حول حرائق المحاصيل في شمال شرقي سوريا

التهمت عشرات الحرائق في إقليمي الجزيرة والفرات شمال شرقي سوريا، آلاف الهكتارات من المحاصيل الزراعية منذ بدء موسم الحصاد منتصف أيار / مايو الفائت.

أسفرت هذه الحرائق التي أعلن تنظيم الدولة الإسلامية (داعش) مسؤوليته عن بعضها، عن إتلاف مساحات شاسعة من محصولي القمح والشعير في محافظات الحسكة والرقعة ودير الزور.

وبحسب الأرقام والمعطيات الأولية فإن النيران التهمت أكثر من 30 ألف هكتار في محافظات الحسكة والرقعة ودير الزور، والتي تقدر قيمتها بملايين الدولارات، الأمر الذي يندرج بأزمة كبيرة في المنطقة التي تعتمد أساساً على القطاع الزراعي كمورد رئيسي ومحرك للنشاط الاقتصادي وسلة الأمن الغذائي.

كشفت حجم الكارثة عن ضعف وقلة الإمكانيات المحلية ولجان الطوارئ التي أسست مؤخراً لمواجهة تهديدات تنظيم داعش بإحراق المحاصيل في مناطق شمال شرقي سوريا. ولهذا فمن الضروري أن يشارك الجميع بالعمل على تعزيز البنية التحتية القادرة على مواجهة الكوارث والحالات الطارئة، من خلال تأمين الموارد والإمكانيات اللازمة لتأسيس فرق دفاع مدني متخصصة ومزودة بكامل المعدات والأجهزة والآليات، وتوفير برامج تدريب متخصصة لها، وتوعية المزارعين بإجراءات الحماية اللازمة لمواجهة مثل هذا الخطر، وذلك بمساعدة من المجتمع الدولي والمناحين والمنظمات الدولية.

إننا في المنظمات الموقعة أدناه العاملة في شمال شرقي سوريا نوجه نداء إنسانياً إلى المجتمع الدولي والمنظمات الدولية لتقديم مساعدات طارئة تتضمن سيارات إطفاء وغيرها من الآليات والمواد اللازمة لمواجهة هذه الكارثة التي تهدد الأمن الغذائي لأكثر من 5 ملايين شخص يعيشون في شمال شرقي البلاد ويعتمدون بشكل كامل على موسم الحصاد الحالي باعتباره أحد أفضل المواسم الزراعية في تاريخ المنطقة منذ أكثر من 30 عاماً. كما نناشد المجتمع الدولي وهيئات الأمم المتحدة والمنظمات الدولية المعنية بدعم الأمن الغذائي والاستقرار للتدخل في تقديم المساعدة للسلطات المحلية لمواجهة هذه الكارثة وتعويض المتضررين بعد احتراق محاصيلهم باعتبارها المورد الرئيسي لهم، كما نناشد السلطات المحلية بدعوة التحالف الدولي إلى تقديم الدعم والمساعدة بالآليات والمواد اللازمة باعتباره مسؤولاً عن ملف الاستقرار في المنطقة الذي يتضمن بطبيعة الحال الاستقرار الغذائي لسكانها.

- | | |
|--------------------------------|---|
| 1- منظمة غاف للإغاثة والتنمية | 9- منظمة الحسكة للإغاثة والتنمية |
| 2- منظمة دوز | 10- جمعية جودي للتنمية والإغاثة |
| 3- منظمة بيل للأمواج المدنية | 11- منظمة أجيال |
| 4- منظمة دان للإغاثة والتنمية | 12- الاتحاد النسائي السرياني في سوريا |
| 5- منظمة أشنة للتنمية | 13- الجمعية الثقافية السريانية في سوريا |
| 6- جمعية قناديل الأمل | 14- مركز بلسم للتثقيف الصحي |
| 7- مركز السلام والمجتمع المدني | 15- جمعية خون للمجتمع المدني |
| 8- مركز سلاف للأنشطة المدنية | 16- جمعية بكرة أحلى للإغاثة والتنمية |



تصوير دليل سليمان / أ ف ب